

IMPORTANT MEDICAL INFO



THIS PATIENT HAS DIABETES MELLITUS AND IS AT RISK OF COMA

In case of somnolence, seizures or coma check blood glucose levels.

If blood glucose is low administer 50 ml of a 40% glucose solution as iv bolus in unconscious patients. If blood glucose is high (>250 mg/dL, >13.9 mmol/L) replace with isotonic crystalloid fluid (1 L in the first hour) \pm potassium and continuous infusion of 4-8 IU/h short-acting insulin and adopt according to glucose and electrolyte concentrations and hydration status.

Name

Date of birth



European Society
of **Endocrinology**

Важная информация медицинского характера



У ЭТОГО ПАЦИЕНТА САХАРНЫЙ ДИАБЕТ И СУЩЕСТВУЕТ РИСК КОМЫ

В случае сонливости, судорог или комы необходимо проверить уровень глюкозы в крови. Если уровень глюкозы в крови низкий, пациентам без сознания вводится 50 мл 40% раствора глюкозы в виде в/в болюсной инъекции.

Если уровень глюкозы в крови высокий (> 250 мг/дл, $> 13,9$ ммоль/л), вводится изотонический кристаллоидный раствор (1 л в первый час) \pm калий и непрерывная инфузия инсулина короткого действия в дозе 4–8 МЕ/ч с коррекцией с учетом концентрации глюкозы и электролитов, а также статуса гидратации.

Ф. И. О.

Дата рождения